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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Yvonne Wendt Lundborg justerar dagens 

protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 18 augusti kl. 9:30. Protokollet e-postas 

till medlemmarna inför justering.  

 

§3. Presidiet besöker stadsdelsnämndens pensionärsråd 
Pensionärsrådet ordförande hälsade Johan Sjölin (m), Rolf Lindell (s) och 

stadsdelsdirektören Göran Månsson välkomna till dagens sammanträde. Pensionärsrådets 

frågor till presidiet, se bilaga 1. Rolf Lindells svar på pensionärsrådets frågor, se bilaga 2. 

 

1. Trygghetsfrågor 

Både Johan Sjölin och Rolf Lindell anser att brott mot äldre är prioriterade frågor. 

Krafttag behövs då dessa brott sannolikt är en del av den organiserade brottsligheten. 

Förslag på att det ska finnas ett telefonnummer hos förvaltningen för den som har blivit 

utsatt för brott. En broschyr som stadsdelsförvaltningen har tagit fram har delats ut till 

äldre inom stadsdelen. Bra att aktualisera denna broschyr igen samt att Marianne Snell 
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ordnar så att information kommer ut via stadsdelens annons i Östermalmsnytt. Olof 

Björlin deltar i en utredning om brott riktade mot äldre som Östermalms närpolis håller i.  

 

Fältöversten och dess närområde patrulleras ofta enligt Östermalms närpolis. 

Pensionärsrådet vill att detta sker ännu oftare samt även på andra platser inom stadsdelen, 

främst kvällstid då många äldre känner sig otrygga.  

 

2. Stimulansmedel 

Både Johan Sjölin och Rolf Lindell har för avsikt, i den mån ekonomin tillåter, att 

stimulansmedel delas ut även fortsättningsvis då dessa bidrag ger äldre en ökad 

livskvalitet.  

 

Yvonne Wendt Lundborg tog upp frågan om ”Träningsplatsen för äldre” i Tessinparken. 

Medborgarförslaget antogs på stadsdelsnämnden i maj, men ännu har ingen träningsplats 

kommit till stånd. Johan Sjölin och Göran Månsson undersöker hur ärendet framskrider. 

 

3. Samboende 

Samboende gäller i denna fråga då endast en av två makar har biståndsbeslut för plats på 

vård och omsorgsboende. En bred vilja finns till en lösning i denna fråga hos alla partier. 

Det finns dock en del problematik och juridiska frågor att lösa. När den av de två makarna 

som har beviljats plats på boendet avlider kan inte den friska maken/makan i dagsläget bo 

kvar på äldreboendet då en plats på ett äldreboende kostar ca 600 000:-/år. Flexibilitet 

krävs för att hitta nya lösningar när det gäller byggnation av ny äldreboenden och vid 

ombyggnad av äldre.  

 

De allra äldsta pensionärerna på Östermalm minskar i antalet under de närmaste åren. Av 

den anledningen är inte nybyggnation av äldreboenden aktuellt i annat fall än där redan 

befintliga sådana avvecklas. Planer på ett eventuellt nytt äldreboende finns för Norra 

Djurgårdsstaden.  

 

4. Renare Östermalm 

Antalet råttor i staden är relativt konstant. Privata fastighetsägare ansvarar för saneringen 

av skadedjur på sina fastigheter och staden ansvarar för parker och andra allmänna platser. 

Negativt är det avfall som lämnas på gator och torg. En kampanj för ett renare Östermalm 

välkomnas av pensionärsrådet. 

 

Vid större arrangemang på tex Stadion ansvarar arrangören för städning av närområdet. 

Dessa arrangemang medför dock även en ökad kostnad för staden när det gäller 

intilliggande parker och allmänna platser då dessa ofta besöks före ett arrangemang. 

Staden är dock kluven till att ta ut en högre avgift av arrangörerna då detta skulle kunna 

medföra att ett mindre antal arrangemang anordnas.   

 

Pensionärsrådet påpekar att det behövs större sopmajor på flera platser inom Östermalms 

stadsdel. Starrängsringen saknar nästan helt sopmajor med påföljd att avfall lämnas på 

marken. Även sopmajor speciellt avsedda för hundpåsar efterfrågas. Pensionärsrådet 

efterfrågar även en urinoar vid Stureparken. 

 

Snöröjningen sköts idag av Trafikkontoret. Östermalms stadsdelsnämnd har endast ansvar 

för esplanaderna. Vid problem med snö och halka är det välkommet att ringa 
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Driftcentralens jourtelefon, öppen dygnet runt, tfn 651 00 00. Driftcentralen tar även emot 

anmälningar om råttor, släckta gatlyktor, överfulla sopmajor etc. 

 

Hjorthagens vårdcentral behöver byggs om alternativt flytta till en annan lokal för att även 

vara tillgänglig för funktionshindrade. Planer finns på att komplettera Gärdets vårdcentral 

med en äldrecentral. Rolf Lindell framhåller att det är en betydelsefull fråga att 

Hjorthagens vårdcentral finns kvar. Johan Sjölin känner inte närmare till planerna för 

Hjorthagens vårdcentral och ber om att få återkomma om detta till ordförande Viveca 

Sarman.  

 

6. Lokaler i stadsdelen 

Det finns få billiga samlingslokaler att hyra inom Östermalms stadsdel. Föreningsrådets 

lokal i Fältöversten har fått höjd hyra och är därmed inte längre i samma utsträckning 

möjlig att hyra för pensionärsföreningar. Kyrkans lokaler hyrs ofta då de är billigare.  

Tips om att Folkkulturcentrum i Hjorthagen har lokaler för uthyrning.  

 

Både Johan Sjölin och Rolf Lindell anser det som angeläget att det finns lokaler att hyra 

inom stadsdelen till en rimlig kostnad. De ser även positivt på mötesplatser för 

pensionärer såsom Hälsoträffen. 

 

7. Samarbete frivilligorganisationer 

Båda partirepresentanterna ser det som betydelsefullt att det finns 

pensionärsorganisationer och stöttar gärna dessa ekonomiskt när ekonomin så tillåter. 

Flera betydelsefulla verksamheter såsom väntjänst upprätthålls av frivilligorganisationer. 

Förslag på att stadsdelens träfflokaler skulle kunna ha söndagsöppet med hjälp av 

frivilligorganisationer.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2010-05-31 
Ordförande Viveca Sarman påminner om det planerade besöket av biståndshandläggarna 

till nästa sammanträde.  

 

§ 4.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2010-08-26 

 
- Försöksverksamheter kring de mest sjuka äldre – projektansökan Mobilt Äldreteam 

Östermalm, ett samverkansprojekt mellan kommun och landsting. 

Pensionärsrådet ställer sig positiva till projektet och vill gärna ingå i en kommande arbets-

/projektgrupp. Uppföljning av projektet kommer att ske i samarbete med Gymnastik och 

Idrottshögskolan. 

 

- Information om avtalet med Attendo Care angående Kampementets och Rio vård- och 

omsorgsboende. 

Marianne Snell informerade att Christina von Segebaden kommer att tillträda den 1/9 som 

verksamhetschef för de båda enheterna.  

 

§ 5. Rapport från vård och omsorgsboenden 
Rio Servicehus 

Margareta har även fått information om att det varit svårt att kommunicera med någon 

sommarvikarie på grund av bristande svenska. 
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§ 6. Övriga frågor 
- Pensionärsrådet vill ha en sammanställning över samtliga avslagsbeslut under året till 

nästa sammanträde. 

- Pensionärsrådet vill även inbjuda Östermalms närpolis, MiCasa, samt en extern 

hemtjänstutförare under hösten. Kerstin Kullberg ser till att inbjudningar skickas ut. 

- MiCasa har en visningslägenhet där bland annat Ny teknik visas. Pensionärsrådet gör 

gärna ett studiebesök under hösten. 

 

§ 10. Nästa sammanträde   
Nästa sammanträde är den 20 september 2010. Lokal: Hjorten 

 

Sekreterare: Kerstin Kullberg 

 


